

SPIS TREŚCI

<i>Jarosław Turlukowski</i> – Wprowadzenie	13
<i>Dymitr Abuszenko</i> – Wybrane zagadnienia związane z ustaleniem chwili zmiany i ustania stosunku materialnoprawnego przy uchwaleniu orzeczenia na podstawie pozwu o ustalenie	17
<i>Izabela Adrych-Brzezińska</i> – Ciężar dowodu – zagadnienie z pogranicza prawa cywilnego materialnego i procesowego	29
<i>Jerzy Akińczu</i> – Zawezwanie do próby ugodowej. Brak skutku przedawnienia terminu przedawnienia	39
<i>Wadim Bielow</i> – Eugeniusz W. Waśkowski i jego „Podręcznik prawa cywilnego”. Z okazji 150. rocznicy urodzin autora i 120-lecia ukazania się „Podręcznika” ...	49
<i>Diana Bratuś</i> – Granice prawne swobody twórczości	75
<i>Dymitr Bratuś</i> – Ideologia „swojego” w prawie autorskim (aspekt historyczno-filozoficzny)	87
<i>Iwan Korolew</i> – Realizacja roszczeń wobec Skarbu Państwa w Federacji Rosyjskiej: reżim cywilnoprawny oraz zagadnienia problemowe	103
<i>Krzysztof Kurosz</i> – Sprawiedliwość prawnomaterialna a proceduralna – kilka uwag na temat napięć między różnymi postaciami sprawiedliwości w prawie cywilnym	111
<i>Joanna Kuźmicka-Sulikowska</i> – Wybrane zagadnienia problemowe pojawiające się na tle przepisów Kodeksu cywilnego regulujących nabycie prawa własności (art. 169 i 174 k.c.) w związku z wprowadzeniem regulacji dotyczących krajowego rejestru utraconych dóbr kultury	137
<i>Sławomir Maciejewski</i> – Relacja między przepisami Kodeksu postępowania cywilnego w kwestii egzekucji z wynagrodzenia za pracę a przepisami prawa pracy	149
<i>Eliasz Minnikies, Eugeniusz Pirmajew</i> – Gramatyczna wykładnia sądowa	163
<i>Vytautas Nekrošius</i> – Wdrożenie koncepcji profesora Eugeniusza Waśkowskiego do procesu cywilnego na Litwie	171
<i>Krzysztof Pietrzykowski</i> – Teoria wykładni prawa cywilnego według Eugeniusza Waśkowskiego	179
<i>Eugeniusz Riabokoń</i> – Poglądy E. W. Waśkowskiego na instytucję sukcesji prawnorzeczowej	191
<i>Piotr Rylski</i> – Wpływ idei naukowych Eugeniusza Waśkowskiego na współczesną polską doktrynę prawa postępowania cywilnego	201

<i>Tatiana Sołowjowa</i> – Zachowanie stron sprzeczne z dobrą wiarą w postępowaniu cywilnym	219
<i>Andriej Szerstobitow</i> – Poglądy profesora E. W. Waškowskiego na system rosyjskiego prawa cywilnego a współczesność	227
<i>Dymitr Tumanow</i> – O rozumieniu interesu społecznego przez E. W. Waškowskiego oraz o znaczeniu jego poglądów w tej kwestii dla współczesnego prawa i postępowania	241
<i>Damir Waliejew</i> – Perspektywy rozwoju ustawodawstwa o postępowaniu wykonawczym w Rosji	255
<i>Włodzimierz Zubar</i> – Osoby prawne prawa publicznego według ustawodawstwa cywilnego Ukrainy	267

СОДЕРЖАНИЕ

<i>Ярослав Турлуковски</i> – Введение	13
<i>Дмитрий Абушенко</i> – О некоторых вопросах, связанных с определением момента изменения и прекращения материального правоотношения при вынесении судебного решения по преобразовательному иску	17
<i>Изабела Адрых-Бжезиньска</i> – Бремя доказывания – вопрос на пограничье гражданского материального и процессуального права	29
<i>Ежы Акиньча</i> – Призыв к заключению мирового соглашения. Отсутствие последствий истечения сроков исковой давности	39
<i>Вадим Белов</i> – Евгений Владимирович Васьковский и его „Учебник гражданского права”. К 150-летию со дня рождения автора и 120-летию выхода „Учебника”	49
<i>Диана Братусь</i> – Правовые пределы свободы творчества	75
<i>Дмитрий Братусь</i> – Идеология „своего” в авторском праве (историко-философский аспект)	87
<i>Иван Королев</i> – Исполнение требований в отношении казны РФ: гражданско-правовой режим и проблемные аспекты	103
<i>Кишиштоф Курош</i> – Справедливость материальная и процессуальная – несколько замечаний на тему напряжения между различными видами справедливости в области гражданского права	111
<i>Иоанна Кузьмицка-Суликовска</i> – Избранные проблемные вопросы появляющиеся на фоне норм ГК, которые регулируют приобретение права собственности (ст. 169 и 174 ГК) в связи с введением норм о реестре потерянных культурных ценностей	137
<i>Славомир Мачеевски</i> – Соотношение между нормами ГПК и нормами трудового права по вопросу взыскания с заработной платы	149
<i>Илья Минникес, Евгений Пирмаев</i> – Языковое судебное толкование	163
<i>Витаутас Некрошиус</i> – Реализация концепции профессора Евгения Васьковского в гражданском процессе в Литве	171
<i>Кишиштоф Петшиковски</i> – Теория толкования гражданского права согласно Евгению Васьковскому	179
<i>Свген Рябокони</i> – Взгляды Е. В. Васьковского на институт вещного правопреемства	191
<i>Петр Рылъски</i> – Влияние научных идей Евгения Васьковского на современную польскую доктрину гражданско-процессуального права	201

<i>Татьяна Соловьева</i> – Недобросовестное поведение сторон в гражданском судопроизводстве	219
<i>Андрей Шерстобитов</i> – Взгляды профессора Е. В. Васьковского на систему российского гражданского права и современность	227
<i>Дмитрий Туманов</i> – О понимании общественного интереса Е. В. Васьковским и о значении его воззрений по этому вопросу для современного права и процесса	241
<i>Дамир Валеев</i> – Перспективы развития законодательства об исполнительном производстве в России	255
<i>Володимир Зубар</i> – Юридичні особи публічного права за цивільним законодавством України	267

CONTENTS

<i>Jarosław Turlukowski</i> – Introduction	13
<i>Dymitr Abuszenko</i> – Some questions on ascertainment of the moments of change and termination of legal-material relation in a process of enacting a sentence on a basis of action for a declaratory judgement	17
<i>Izabela Adrych-Brzezińska</i> – Burden of proof – problem on the border of material and procedure civil law	29
<i>Jerzy Akińczka</i> – Call for mediation. Without interrupting the limitation period	39
<i>Wadim Bielów</i> – E. V. Vaskovsky and his „Civil law handbook” – on the occasion of 150th birth anniversary and 120th anniversary of the Handbook’s first edition	49
<i>Diana Bratuś</i> – Freedom of creativity’s legal borders	75
<i>Dymitr Bratuś</i> – Ideology of „one’s own” in copyright law (philosophic-historical aspect)	87
<i>Iwan Korolew</i> – Realization of claims against State Treasury in Russian Federation: civil legal regime and other aspects	103
<i>Krzysztof Kurosz</i> – Substantive justice and procedural justice – some comments on tensions between various kinds of justice within the civil law	111
<i>Joanna Kuźmicka-Sulikowska</i> – Selected problems emerging around civil code rules of property acquisition (art. 169 and 174) in face of new regulations of national register of lost culture goods	137
<i>Ślawomir Maciejewski</i> – Relationship between the provisions of the Code of Civil Procedure with respect to execution of salary and labour law	149
<i>Eliasz Minnikies, Eugeniusz Pirmajew</i> – Judiciary grammatical legal interpretation	163
<i>Vytautas Nekrošius</i> – Reception of Prof. E. Vaskovsky’s ideas to civil procedure in Lithuania	171
<i>Krzysztof Pietrzykowski</i> – E. Vaskovsky’s theory of civil law interpretation	179
<i>Eugeniusz Riabokoń</i> – Views of E. V. Vaskovsky on the institute of property succession	191
<i>Piotr Rylski</i> – Influence of the legal concepts of Prof. Eugeniusz Waśkowski on Polish modern civil procedure’s doctrine	201
<i>Tatiana Solowjowa</i> – Unfair behavior of the parties in civil legal proceedings	219
<i>Andriej Szerstobitow</i> – Views of Professor E. V. Vaskovsky on the system of Russian civil law and modernity	227

<i>Dymitr Tumanow</i> – E. V. Vaskovski’s understanding of common interest and its impact on contemporary law and procedure	241
<i>Damir Walijew</i> – Perspectives of executory procedure regulation’s development in Russia	255
<i>Włodzimierz Zubar</i> – Corporate bodies of public law in Ukrainian civil law regulations	267